
 

 

 1212 יליותש"ף  תמוז 213ליון יג

 מקהלת הקורונה פיזמה:
 
 
 
 
 
 
 

  

 אצל מספר חברים ותיקים התעורר צורך להגיד תודה למתנדבים.
 בני הגיל השלישי נענו בשמחה וברצון.

   הצדעה והוקרה למתנדבים הנפלאים שלנו.צהריים של  אחר 4.6-כך נולד ב
 

 תכול המטפחת
 אף מכוסה במטפחת

 ואלכוג'ל אמרת בכף יד
 את אז לי:

 הן כבר שכחתי
 איך לוחצים
 מרפק וברך

   הם זה לזו רק נושקים.
 

 אוי העיטוש והדלף
 

 ויהי היום והתעטשתי פתאום...
 אז-התחבקנו אי

 
 ויהי היום

 והתעטשתי פתאום
 רגע של פחד,

 תכול המטפחת 
 וגז לו השיטפון

 ידיים כבר לו

 את מטוש טוריה וקלשון
 שורו הביטו וראו

 מה מוזר היום הזה, היום הזה
 לחץ בחזה וההנשמה  

 מסכה על אף ופה
 לחץ החזה וההנשמה

 מסכה על אף ופה.
 

 חוט מטוש מטפחת וסבון
 שפשפו יד במהרה

 ונגיפה שוב בית ודירה
 ונשיר מן הגזוזטרה

 ודירהונגיפה שוב בית 
 ונשיר מן הגזוזטרה.
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 כפר מנחם 1212..22.2ערב הוקרה של הגיל השלישי למתנדבי הקורונה 
ראשית, תודה והערכה גדולה לכם חברים על ההזמנה לאירוע ההוקרה שארגנתם למתנדבי הקורונה. טוב ונעים לקבל 

 .במשימה לפחות לעת עתההד חוזר ולדעת שכוונותינו ופועלנו אכן מימשו את יעדם וצלחנו 
ף ועלה, כל כך הרבה שיתוף פעולה, התגייסות, נתינה, ימי הקורונה בכפר מנחם נוסכים בי המון גאווה. כל כך הרבה טוב צ

  מעורר גאווה. .כל אלה אנחנו .כל אלה בכפר שלנו .אהבה ,כבוד
מנהלי קהילה, כבוד הקברניט, לכל מי שלקח חברים ושותפים יקרות ויקרים, מתנדבים, חברי צוותים, ראשי מכלולים, 

על היעילות, החריצות והמסירות לתפקיד, המחשבה על כל  :ועוד ייקח חלק במעטפת המעולה שלנו. תודה גדולה לכם
יה המערכתית כאחד. על קבלת החלטות שאינה מתפשרת לשמירת יפרט, על השותפות בחשיבה, בירידה לפרטים וברא

 שנתתם לכל מי שקיבל מכם שירות. פשוט נהדרים. הטובות, האדיבות, ההרגשה הטובה והחיוך בריאותנו. על האנרגיות
 :ימי הקורונה הם בבחינת ימי השראה וחזון לעתיד יישובנו. ואסביר

קהילתיות  תהמבנה הארגוני הקיים בכפר מנחם בו יש שתי ישויו שוב.יבימי הקורונה החלטנו להקים מבנה ניהולי חדש לי
ה מיטבית ויעילה. הובחן באופן הוועד והמזכירות, עמד בסתירה לאפשרות לנהל אירוע חירום מתמשך בצורנפרדות, 

המבנה הייחודי לניהול הקורונה הוקם  .לנהל אירוע חירום ארוך טווח תחת ראש אחד עבור כל הקהילה די הצורךמי
הבנה כי נידרש לתת מענה לשינויים תכופים,  תוף פעולה שנוצר מתוךיעד האגודה והמזכירות. זהו שו בשיתוף של צח"י,

לרכז מידע ולהנגישו לאוכלוסיות השונות ביישוב, לקבל החלטות ולתת פתרונות מהירים. כל אלה לא יכלו להתקיים 
ויודעת כי עתידנו כקהילה  ,תוף הפעולה, על איחוד הכוחות והמשאביםיאני מברכת על ש .בצורת הניהול השגרתית שלנו

 .המשותפת הזו. לשם פנינו מועדותנמצא בדרך 
ימי הקורונה במבנה הניהולי החדש הוכיחו לנו כי בכפר מנחם חי וקיים המושג ערבות הדדית. ליתר דיוק כל מי שעומד 

זו  ערבות הדדית שאינה כתובה על חוזה, זו שאינה מחויבת מימים ימימה. .כאן הערב הפיח במושג הזה חיים חדשים
זו הבנה ולקיחת האחריות של מי שאינו יכול להעלים עין או לשבת  .מרגיש חלק מהקהילה הזושל מי ש תערבות הדדי

 .מהצד. זו התגייסות של מי שחש מחויב למקום. שחש מחויב לאנשים פה
שחזיתם וחשתם בהתגייסות אותה אתם מוקירים הערב, שחסיתם תחת כנף הביטחון   ואתם,  חברי הגיל השלישי,

 , יש לכם תפקיד בהמשך דרכנו המשותפת. שנפרשה עבור כולנו
 ביישוב שלנו.  םלכם אני קוראת היום להצטרף לדרך זו, לימים שעוד נכונו לנו, לשינויים שעוד צפויי

רוחות אשר מבקשות לקיים שיח פתוח ואמיתי על   המעירות ומחדשות את המקום,  .בכפר מנחם מנשבות רוחות שינוי
ם היא חלק בלתי נפרד מהכוח לכם לתת גב וכתף לרוחות רעננות אלה. הכתף שלכ אני קוראת. עתיד היישוב שלנו

הם  .תנו את ביטחונכם בצעירים שיובילו את יישובנו אל עתיד נכון וטוב. תכם יחדיאל פחד. אנחנו כאן עבורכם וא לשינוי.
  החלטות שנויות במחלוקת.פי בהצבעה ביודעים להוקיר את כל מה שבניתם עבורם פה. חזקו אותם: במילה טוב, בקל

 .מתוך שותפות לבנייה והובלת עתיד היישוב של כולנו
עם זאת צוות הקורונה המורחב של ת קורונה תחת מנהלי הקהילות. בימים אלה החל תהליך העברת מקל של ניהול שגר

 .ולה מכולנובאהבה גד, אני מאחלת לכולנו ימים טובים ובריאים. לכל דבר שיידרש  היישוב ימשיך לתת מענה
 יעל דוידוב

 עד אגודת מתיישבי כפר מנחםיו"ר ו
 

 
 צילומים: יגאל קליין 
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 COVID – 1.2-19קיבוץ כפר מנחם בזמן מגפת 
 "הנה בא עוד גל גדול..."

 
ן רב הנסתר על יעברנו המון מאז אולם גם היום עדי  לושה חודשים מאז שכתבתי לכם על ה"כתר העולמי".עברו כבר ש

אני ממליץ לנהוג בסלחנות ובהבנה  המידע והידע שנצברים על המחלה הולך וגדל אולם בקצב מאוד מאוד איטי.  הגלוי.
זה טבעה של מחלה/מגיפה  חדשה הלימוד וההבנה  –לדיווחים השונים ולעתים הסותרים שמתפרסמים בנוגע למחלה 

 סוימת שהיא בדיוק הפוכה לזו שניתנה בעבר.הינם "תוך כדי תנועה.." ואני צופה שנמשיך לקבל מידע או תובנה  מ
 אנסה לסכם מספר נקודות רלוונטיות לתקופה הקרובה:בשורות הבאות 

 
 ?פנדמיה, שהוכרזה על ידי ארגון הבריאות העולמי ההתשובה היא לא! המגיפה עדין כאן.  האם המגיפה נגמרה

: אנגלית; במחלת הקורונה)ידועה גם בשם  1222מחלת נגיף קורונה  שם המחלה הינו. 2222בחודש מרץ 
Coronavirus disease 2019  ובקיצורCOVID-19). על ונגרמת אדם בבני הפוגעת זיהומית מדובר במחלה 

 . קורונה נגיפי משפחת-מתת, SARS-CoV-2 הנגיף ידי

 ?כן, אנו בעיצומו של גל שני של המחלה בישראל, זאת אומרת שלאחר תקופה שלא היו כמעט  האם אנו בגל שני
 חולים ליום בממוצע )עדין בעליה(. 022ליום( אנו במגמת עליה וסביב  22נדבקים חדשים בארץ )פחות מ 

  ?ומעט מונשמים  מרבית החולים צעירים, אין כמעט חולים קשים –הגל הנוכחי, בינתיים,  שונה האם המחלה שונה
 בינתיים.באופן יחסי.  הדגש הוא על 

 ?אפשריים: אנשים מבוגרים ובעלי מחלות רקע א ברור, יש מספר הסברים ל מה הסבר למחלה השונה בגל השני
נזהרים יותר ויותר שומרים על הכללים )ריחוק חברתי וחבישות מסיכה(, חלק גדול מההקלות בסגר כללו אנשים 

בעם פחות מקפידים על הנחיות הריחוק וחבישת המסכה מה מהביא ליותר הדבקה בקבוצה צעירים ובריאים שמט
ף פחות אלים ופחות מדבק בתנאי חום )התיאוריה יזו, הנגיף עבר מוטציה והוא פחות אלים )לא הוכח מדעית(, הנג

יים )מה שלא בדקנו של הרופא מאיטליה...לא בטוח שנכונה(. קיים גם הסבר שאנו בודקים יותר חולים אסימפטומט
 עד לאחרונה( ולכן ישנם יותר "חולים" בריאים המעלים באופן מלאכותי את המספר הכולל של הנדבקים. 

  ?קרוב לוודאי שלא, מקובל להאמין שהנגיף לא השתנה וצפויים שוב חולים  האם המצב צפוי להישאר ללא שינוי
 רבים ובהם קשים ומונשמים.

 המערכת יודעת יותר טוב איך להתמודד עם חולים, יש הבנה טובה יותר של  ון?מה כן השתנה אחרי הגל הראש
טיפולים שעוזרים בשלבים השונים ובעיקר בטיפולם שאינם עוזרים.   יש הבנה טובה של דרכים להתמגן ולמנוע 

 ע.   לכן אין צורך בשימוש בכפפות באופן קבו  -הדבקות המוניות.  ככל הנראה, אין כמעט הדבקה ממשטחים 

  אינם עוד ארוכה, גם האופטימיים ביותר  לצערי הדרך לחיסון אז אין מה לדאוג? –אוטוטו יש חיסון וטיפול
גם טיפולים כנגד הנגיף לא חודשים הקרובים או השנה הקרובה. מאמינים שיהיה חיסון מוכח, יעיל, בטוח וזמין ב

 צפויים להיות זמינים בשנה הקרובה.

 

 הדבקה!  ההנחיות שכל מטרתם להקטין הסיכון לאוד לפעול על פי חשוב מ  אז מה עושים?

 (social distancingשמירה על "ריחוק חברתי" ) .2
 חבישת מסיכה. .1

 כללי היגיינה אישיים.  .3

 בידוד במקרה של מחלה או חשד לחשיפה לחולה. .2

 
הקפדה על חיים כולל עבודה, קניות מפגשים. גרת ון, בגל הנוכחי אנו מנסים לשמר שלאור מה שלמדנו מהגל הראש

  הכללים היא קריטית על מנת שנוכל לשמור על שגרת החיים שלנו. זה פשוט וזה רק דורש משמעת עצמית!
כקהילה אנו מחויבים לעזור לאלו שנמצאים בסיכון מוגבר להדבקות וסיבוכים של הנגיף על כן יש לתת תשומת לב 

 רים וחולים הסובלים ממחלות רקע.להקפדה על הכללים בקרב מבוג
צוות הבית מקבל הדרכה מתמדת ושומר באופן קפדני על כללי ש לתת לחברים הנמצאים בבית הדר: דגש נפרד י

  אנו מבקשים מהחברים להימנע לחלוטין מביקורים בבית הדר בתקופה הקרובה.הריחוק, מסכה והיגיינה בבית הדר. 
 מטרים. 2מסיכה תוך שמירה על מרחק מעל  ניתן להגיע למפגשים מחוץ לבית עם
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לסיכום: בדומה למה שעברנו בגל הראשון חשוב ביותר שבעת הזו נגלה חמלה, עזרה הדדית ורתימה מלאה לסיוע לאחר 
בפן הרפואי, החברתי והכלכלי.  חברים בבידוד )בעיקר החברים המבוגרים( או נחשפו לחולה קורונה וגם כאלו שחולים 

דידות ולעתים ריחוק בשל פחד וסטיגמה! חשוב להירתם לעזור, לעודד, להתקשר.   בגל הראשון הראנו בפועל חשים ב
כישוב חוסן מדהים שהיה מלווה בפעילות ההתנדבותית ועבודה קהילתית של חברים ותושבים בישוב )על כך נערך להם 

שעשויה להחמיר בעיקר לקראת הסתיו אף ערב הוקרה מיוחד( אולם, לצערי אנו צפויים לתקופה ארוכה ולא פשוטה 
 והחורף ועל  לכן צריך להמשיך, להמשיך, להמשיך....

   "הינה בא עוד גדול, זהירות רק לא ליפול" –ובנימת השיר של סנדרסון שמופיע בכותרת 
 כרגיל, בברכת בריאות טובה

 הרופא שלכם דני אלבירט 
 
 

   2.1212..1 –פרוטוקול מזכירות
221212 

 

ארגוב, מתן לפידות, תמיר זאבי רוזנר, מעיין שינדלר, וידי שקד,  דני אלבירט, יגאל קליין, עידן קריסטל, עמית   :נוכחים
              סלע

  zoom תוכנתבאמצעות 
 

 :על סדר היום 
 עדת קליטה עם ואישור פרוטוקול ישיבה משותפת  .א
 פרסום מכרז ליו"ר קהילה –מבנה ארגוני  .ב
 תחת המינהלת דיון בבקשה לבחון ריכוז תשתיות זורמות  – נהלת תקשורתימ .ג
 שקדהעברה לקלפי ללא שיחת קיבוץ אבישי רטנר וטל   –קבלה לחברות  .ד

 

 .02.4.22אושר הפרוטוקול מתאריך   אישור פרוטוקול: .א
 

 פרסום מכרז ליו"ר קהילה: –מבנה ארגוני  .ב
קבעה המזכירות סדר יום לשיחת  26.2בתאריך  הארגוני.פורסם בעלון סיכום הדיון בנושא המבנה   2222בפברואר 

הנהלה עסקית           –בנושא המבנה הארגוני כפי שסוכם בישיבה המשותפת  קיבוץ ואחד הסעיפים היה קבלת החלטה
קיבוץ ויש צורך לקבל החלטה  ומזכירות.  מגפת הקורונה לא אפשרה ואינה מאפשרת בזמן הקרוב לכנס שיחת 

כמה דרכים שיאפשרו קידום קבלת  ןשנה וארבעה חודשים. ישנת יו"ר קהילה שאינו מאויש מזה שתאפשר בחיר
  בעניין המבנה הארגוני: ההחלטה

 פרסום באתר / מייל את ההחלטה ולאפשר קבלת תגובות. .0
 "מכרז" ליו"ר קהילה. הוצאתפרסום באתר / מייל ובמקביל  .2

 :דיון
 במבנה הניהולי הקיים חשיבותו רבה.הוסבר שיש צורך לאייש את התפקיד כי 

 :הוחלט
   להוציא "מכרז" לתפקיד. לפרסם באתר / מייל את ההחלטה שהתקבלה בישיבה המשותפת ולאחר כשבועיים

 

         נהלת תקשורת:ימ .ג
שתי הפעילויות הללו לא  של ענף הרכב וענף התקשורת. עד כההכנת תקציבי הקהילה לוותה בשאלה על מיקומם 

הוחלט שענף הרכב יוכנס לתקציב השוטף של  2202היו חלק מהתקציב השוטף של הקהילה. בשלב הכנת תקציב 
הוחלט שענף התקשורת לא יהיה חלק מהתקציב השוטף של הקהילה אלא יהיה  2222הקהילה ואילו בהכנת תקציב 

 מרכז רווח שילווה במינהלת ציבורית שתפקידה הוגדר.
 ישנה בקשה לבחון הרחבת מנדט המינהלת גם לענף המים ולפעילות הספקת חשמל לחברים.

 :דיון
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התשתיות  ות( לבחון את המחירים והשירות הניתן לחברים בשלושהרחבת המנדט תאפשר לגוף ציבורי )כפוף למזכיר
ואינו גמיש ונמצא תחת  שמל הוא מורכבעם זאת, להבדיל מענף המים וענף התקשורת, נושא אספקת ח "הזורמות".

 מנחם". ל ידי דירקטוריון "חברת חשמל כפררגולציה המנוהלת ע
 :הוחלט

 המזכירות מקדמת בברכה את הקמת המינהלת הציבורית.
 המנדט יורחב גם לענף המים. .0
המנדט לנושא החשמל יוגבל למרכיב השירות הניתן לחברים המבוסס על אמות מידה הנקבעות על ידי רשות  .2

 החשמל. 
 :ץקבלה לחברות בקלפי ללא שיחת קיבו .ד

מגיפת הקורונה אינה  מזכירות להתקבל לחברות.העדת קליטה ובלו את המלצת ויאבישי רטנר וטל שקד ק
 מאפשרת התכנסות שיחת קיבוץ. מתבקש העברת ההצבעה לקלפי ללא שיחת קיבוץ.

 :הוחלט 
המגבילות כינוסים, המזכירות סר היכולת להעריך את סיום התקנות לאור ההמתנה הארוכה של בני הזוג וחו 

אפשרות לחברי קיבוץ למשך כשבועיים לפני ההצבעה לפי ללא שיחת קיבוץ בכפוף למתן מאשרת הצבעה בק
 לאורית רכזת ועדת קליטה ולשמוע השגות, שאלות והתנגדויות. לפנות למנהל הקהילה או 

 לות כינוסים.פתח בהתאם לתקנות המגבייהקלפי ת
 
 שאילתא בעניין הפנסיה: 

 מדווח ומסביר: –תמיר 
 ד קדימה.ולכל החלטה יש השלכות לשנים רבות מא –עניין הפנסיה הוא עניין מורכב 

 

בכפר מנחם הפנסיה המשולמת לחברים היא מתוך כספים צבורים בפועל, והכוונה היא להמשיך ולנהוג בזהירות 
נדרשה לכן בדיקה יסודית, לגבי המצב הקיים, ולגבי כל  בסיס כספים צבורים בפועל. ואחריות, ולהגדיל פנסיה רק על

 מה העלות הכוללת שלה, לאורך שנים, ואיך מכסים אותה. –הגדלה 
 

טנא, במטרה להריץ חלופות שונות ולבחון את  רתעות היועצים האקטואריים שלנו מחבבדיקה כזו נעשתה, באמצ
במסגרת הבדיקה התברר גם כי קיים גרעון אקטוארי )חוסר בכספים לכיסוי הפנסיה  ן.עלויותיהן הכוללות לאורך זמ

הקיימת( בסדר גדול הרבה יותר מהידוע קודם, אם כי רובו נובע בחוסר המיוחס לנקלטים מהשנים האחרונות, ולא לחברי 
 הקיבוץ הוותיקים.

 

תמונה המתקבלת מההרצות השונות, ולגבש המלצה בתחילת חודש מרץ קיימנו ישיבה עם היועצים, בכוונה לבחון את ה
 שתובא לדיון והחלטה בפורום משותף של המזכירות והנהלה עסקית, ואח"כ בשיחת קיבוץ.

 

 טית כזו:מתוך הרווחים, בחלוקה סכמ מלש"ח, 3השנים הקרובות סך של  0-להקדיש ב המסתמן כהמלצה הואהכיוון 
 .ינוי ולזכאות נכון למועד השינוים נכון למועד השלסגירת גרעון פנסיוני לחברי ₪מיליון   -
להגדלת פנסיית המטרה לחברים נכון למועד השינוי ולזכאות נכון למועד השינוי  כשהתוספת תינתן רק מגיל   ₪מיליון   -

 .יותר קל לעבוד( 02בהנחה שעד גיל ) 02
להגדלה נוספת של הפנסיה המשולמת בפועל לחברים יחידים, שאין להם מקורות מחייה אחרים, מעבר  ₪מיליון   -

 בסמוך לאחר הישיבה החל להתרחש משבר הקורונה. 02לפנסיית המטרה של הקיבוץ, כשגם זו תינתן מגיל 
 

הן של קרנות  –הפיננסיים  גם ירידה ממשית של הנכסים –משבר הקורונה השפיע לרעה על נושא הפנסיה משני כיוונים 
מה שמשפיע על הגרעון האקטוארי, וגם ירידה  –הפנסיה וצבירות החברים בהן והן של חסכונות הקיבוץ לטובת פנסיה 

 , שמהם בין היתר התכוונו להפריש לטובת הגדלת הפנסיה.2222ברווחים הצפויים בשנת 
חודש ספטמבר כדי לבחון מה הגרעון האקטוארי, ומצבנו סוכם לעצור את הטיפול בנושא הפנסיה ולהיות בקשר מחודש ב

בקשר עם המשבר וסך הכספים צבורים לאחר התשואות הנמוכות או השליליות, ולבחון אם ניתן להתקדם בכיוון הנ"ל, 
 או שיש לבחון כיוונים אחרים.

ת הנקלטים, כדי שזה לא הודגש שלצד כל זה, חייבים להמשיך לטפל באופן קפדני בהסדרת הגרעון האקטוארי בצבירו
 תיקים.וייפול על החברים הו

 :  זאבי רוזנררשם                                                                                                     
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   22.2.1212 –פרוטוקול מזכירות
2221212 

 

ארגוב, מתן לפידות, תמיר אלבירט, יגאל קליין, עידן קריסטל, עמית זאבי רוזנר, מעיין שינדלר, וידי שקד,  דני   :נוכחים 
 סלע

  zoomתוכנתבאמצעות 

 

 על סדר היום:
 

 2.12..1  אישור פרוטוקול .א
 דיווחים .ב
       : יעד ביטנר()מוזמן  1222תקציב  .ג
 :  אבי בן צבי,  ארנון לפידות()מוזמנים 223שה לדיון נוסף דרך בק .ד
 :  נירה ואסף קורן()מוזמנים 222בקשה לדיון נוסף דרך  .ה

 

 אושר הפרוטוקול:  2.12..1 אישור פרוטוקול .א
 :דיווחים .ב

  :בריכה
 .30.0.22הנחיות משרד הבריאות מאפשרות פתיחת בריכות לרחצה החל מתאריך 

הראל לב וליונתן דביר להיערך לפתיחת הבריכה עם כל המשמעויות כמו רישיון עסק  יה למנהל הבריכהניתנה הנחי
'.  עלה במזכירות ההיבט הכלכלי של פתיחת הבריכה והיתרה השלילית הצפויה. עלו מספר רעיונות לבדוק היענות וכו

 לרכישת מנויים. 
 :1222תקציב  .ג

זו השנה הראשונה לאחר החלטת שיחת קיבוץ להוריד את גובה מס . 2202יעד הסביר את תוצאות תקציב קהילה 
 .₪ 322,222-מיסים ירדו בככן הכנסות קהילה מקהילה ומס איזון ול

לאור קבלת הבנים המתגוררים באשקוביות לחברות. בנוסף, הבריכה  ןגם ה וכמו כן, הכנסות קהילה משכר דירה ירד
מרכולית יש לציין לטובה את מרפאת השיניים, ענף המזון, מוסך ו לעומת זאת צריכה יותר תשומת לב לאור התוצאות.

הורדת המחיר לק"מ בענף הרכב הותיר את ע ברמת השירות ובמחירים סבירים. גובלי לפששומרים על רווחיות נאה 
הייתה יתרה חיובית )שנים קודמות לא באו לידי ביטוי בתקציב השוטף של  ןהענף מאוזן לעומת שנים קודמות בה

 הקהילה(.   
 . ₪ 426,222סיים עם יתרה חיובית של  2202תקציב קהילה 

פקידים, מנהלי הפעילויות ולהנהלת חשבונות על העבודה המאתגרת בניהול המזכירות מודה לכל בעלי הת
 ענף בקיבוץ.

  :223בקשה לדיון נוסף דרך  .ד
מטרים.  עלתה  2.6הוחלט שרוחב הדרך יהיה . בוועדת תכנון 200למגרש  ועד 203-ו 242עוברת בין מגרשים  003דרך 

מטרים ולקובע שהדרך תשרת הולכי רגל  0.6-ם משני עברי הדרך להצר את הדרך לבקשה מצד החברים הגרי
 .בלבדואופניים וקולנועיות 

י אבי בן צבוועדת תכנון. הסוגיה הגיעה לשולחן המזכירות בעקבות בקשת המשפחות ולאחר אי קבלת הבקשה ב
רים עדת תכנון ותמיר סלע ודני אלבירט הציגו את עמדת הדיירים. לאחר הצגת הדבוארנון לפידות הציגו את עמדת ו

 תמיר ודני לא השתתפו בדיון.
 :הוחלט

 מטרים. 0.6לקבל את עמדת הדיירים ורוחב הדרך יהיה   .0
ההחלטה כפופה להסכמת הדיירים )חתומה( כי לא תהיה להם בעתיד כל טענה ו/או דרישה בעניין רוחב הדרך  .2

 וכל השגה על ייעוד הדרך להולכי רגל וקולנועיות וכיו"ב ואיסור על נסיעת רכבים. ,מטרים 0.6של 
 :222בקשה לדיון נוסף דרך  .ה

מטרים + קיר תמך  3בוועדת תכנון הוחלט שרוחב הדרך תהיה . 343לבין מגרש  266עוברת בין מגרש  000דרך 
מטרים. גם  2.6ים הנ"ל לרוחב של מגרשומיועדת לנסיעת רכבים. עלתה בקשה להצר את הדרך בקטע שבין ה



0 
 
 

ה זו הוסברה על ידי אבי בן צבי וארנון לפידות. נירה ואסף הסבירו את עמדתם שקטע הדרך מול המגרש יהיה סוגי
 מטרים + קיר תמך ולא שלושה מטרים.  2.6ברוחב של 

 :דיון
 הדעה הרווחת היא שלא ניתן לקבל החלטה ללא סיור בשטח. 

 :הוחלט
 תתקבל החלטה לאחר סיור בשטח וקבלת הסבר. 

 מטרים + קיר תמך. 2.6ואסף קורן ורוחב הדרך יהיה  הלאחר סיור בשטח הוחלט לקבל את בקשת ניר
 

 :  זאבי רוזנררשם                                                                                                     
                                                                                                                                                    

   12.2.1212 –פרוטוקול מזכירות
2221212 

 

ארגוב, מתן לפידות, תמיר , עידן קריסטל, עמית זאבי רוזנר, מעיין שינדלר, וידי שקד,  דני אלבירט, יגאל קליין  :נוכחים 
 סלע.

  zoom תוכנתבאמצעות 
 

 על סדר היום :
 

 22.2.12  אישור פרוטוקול:  .א
 דגנית ואלון שטיין  –קבלה לחברות  .ב
       )מוזמנים : אבי בן צבי, רונן סעידי, אביטל פטיש(  222כביש  -בקשה לדיון נוסף  .ג
  קמינים .ד
 לקידום השיוךקטור" בקשה למינוי "פרוי .ה

 
 אושר הפרוטוקול  אישור פרוטוקול:  .א
 דגנית ואלון שטיין  –קבלה לחברות  .ב

אורית זלינגר הציגה את המשפחה שעומדת בקריטריונים שנקבעו לקבלה לחברות. המשפחה היא בקבוצת  
יה על מגרש לא מבונה והמסלול שיש לעבור יהוסבר תהליך הבנ ההגרלה והחלה בתכנון הבית על המגרש שבחרה.

 כדי לקדם את העניין כולל  "הסדר הביניים"  מול רמ"י.
 דיון : 
? הוסבר באישור של מי ?ים. מה ניתן לבנותיה של המגרשים הלא מבוניעלתה בקשה להתייחסות לאפשרויות הבנ 

 שהבונים צריכים להציג את התכנון בוועדת תכנון.
 

 הוחלט : 
 עדת קליטה להעביר לשיחת קיבוץ את הקבלה לחברות.בהמלצת ו .0
 לפנות לוועדת תכנון לקידום נספח בינוי. .2

  

 :: אבי בן צבי, רונן סעידי, אביטל פטיש()מוזמנים 222כביש   -בקשה לדיון נוסף   .ג
 מטרים. ניתן. 2.6-מטרים ל 3-מ 000עלתה בקשה להצר את כביש  02.0.22בישיבת מזכירות שהתקיימה בתאריך 

 : לאחר סיור בשטח התקבלה ההחלטהמטרים.  3עדת תכנון למה יש צורך שרוחב הכביש יהיה הסבר על ידי נציגי ו
 .מטרים + קיר תמך" 2.6ואסף קורן ורוחב הדרך יהיה  ה"לאחר סיור בשטח הוחלט לקבל את בקשת ניר

תכנון בישיבה שהתקיימה בתאריך עדת ענה שהצגת הדברים על ידי נציגי והעניין חוזר לשולחנה של המזכירות בט
 לא שיקפו נכון את המצב. 02.0.22

הטענה היא שלא היה נכון לקיים דיון ולהחליט על רוחב המגרש אלא הדיון היה צריך להתמקד במיקומו של קיר 
 התמך. ההחלטה בדבר מיקום קיר התמך תאפשר קבלת החלטה על רוחב הכביש ללא קשר למגרשים הסמוכים.

עדת תכנון קיר התמך צריך שיהיה על גבול המגרש ולא כפי שהוצג בישיבה הקודמת שגרר דיון על י ולטענת נציג
 רוחב הכביש ובקצהו קיר תמך גם אם יהיה מחוץ לגבולות המגרש.
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 :דיון
 ה.זכירות שלא משקפים נכון את הסוגיראשית, עלתה השאלה כיצד מובאים הנושאים למ

וגם כי יש לתחם מגרשים  הקיר על קו המגרש או בצמוד לו גם מההיבט הבטיחותי לעניין עצמו, הוצג כי יש למקם את
 על פי קווי המגרש.

 

 :הוחלט
 עדת תכנון ולמקם את קיר התמך על קו המגרש או בצמוד לו.לקבל את עמדת ו .1
בירם :  סמכויות,  קבלת החלטות, נושאים שיש להעלזמן ישיבה משותפת עם ועדת תכנון על מכלול נושאים ובהם .2

 להחלטת מזכירות ועוד.
  :םקמיני .ד

בהמשך לדיונים שהתקיימו בנושא הפסקת השימוש בקמיני עץ ולאור ההחלטה בשיחת קיבוץ בעניין, עלתה הצעה 
 להגיע להסכמה עם מפעילי הקמינים על מעבר לקמיני גז או כל חלופה אחרת המלווה במתן פיצוי.

 הוחלט :
 עלויות.עידן קריסטל יביא הצעות הכוללות  .0
 לזמן את מפעילי הקמינים לאחר קבלת החלטה בעניין הכוללת את גובה הפיצוי, לוח זמנים מחייב ועוד. .2

 בקשה למינוי "פרויקטור" לקידום השיוך: .ה
קידום מירב זמנו יקדיש לקידום הנושא.  קטור שאת ליך השיוך, עלתה הצעה למנות פרויעל מנת לקדם את תה

המצב התכנוני  שמאות למגרשים בקיבוץ כפר מנחם. נכון להיום שלאחריו תתבצע הנושא מצריך הגשת תיק לרמ"י
 של חלק מהמגרשים מצריך התייחסות תכנונית המונעת הגשת התיק.

 :דיון
 :ת המצריכות התייחסות כבר כעת כמועלו נקודות נוספו

 התחלת גבייה מחברים ויורשים עבור התשלום לרמ"י. .0
 ?עד מתי יורשים המושכרים לתושבים,בתי  .2

 הוחלט :
 ככלל, נדרש פרויקטור לקידום השיוך. .0
קטור והמצופה ממנו לאור ההסכם שיש לקיבוץ כפר מנחם עם חברה חיצונית המלווה תפקידי הפרוילהגדיר את  .2

 .2203אותנו משנת 
 לזמן למפגש הסבר את חברת דר )דובי גניש(. .3

 :  זאבי רוזנררשם

 
 
 

 22.12..1כנון ועדת תפרוטוקול 
 בן צבי , אביפטיש , אביטלברק , אסאסעידי , רונןמינץ , גלעדפידותארנון ל :נוכחים

 שקד וידי משקיפים:
 

 בגבעה הדרומית -בפרויקט התשתיות הצגת סקיצת הדרכים 
  .במסגרת ההצגה מועלה בעיית ניקוז בצד המערבי בבית של אמנון ז' )בהשתתפות אמנון(

 וון הבית.בנה השביל, יהיה פחות סחף לכייכשי
 מצד מזרח של המגרשים שלהם. גרברו עמליה, מועלה נושא חניות לאסא
 מוצף בחורף, יש לתת פתרון הגבהה לשביל. שביל גישה למשפ. קלנר

 ולמשפ. בן צבי. ילי גישה להולכי רגל, למשפ. קרוןיש להוציא שב וזימהשביל המתוכנן לכיוון ז'
 וה מפגע ציבורי.ומבנה נטוש, מה – נה בספאריפנייה להריסת מב

 .רס פטיש, סופי ארבר, עודד זלינגראי - צביעה וקישוט תחנת האוטובוס ע"י צוות מתנדב
 סיכום:
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 ארנון + אביטל  גרבר–גולדברג-ברק-, באזור המגורים של משפ. זלינגרלבדוק את נושא החנייה לאחר מדידת השטח(
 .פגשו עם הנ"ל, לאחר המדידה(יי

  לבדוק פתרון ע"י תעלה פתוחה או סגורה. - ית ניקוז זלינגרבעי 
  להגביה את המדרכה. –משפ. קלנר  –בעיית ניקוז 
 .להוסיף שבילי גישה למשפ. קרון ומשפ. בן צבי 
  ה, ארנון יכין תכנון מחודש לשביל לשילוב נכון עם הכיכר.לאחר המדידה, יש להיפגש עם ניקי וצבי - 000כביש 
  השביל יעבור לפי הפרצלציה, בהתחשב בפיקוס שנמצא בתוואי הדרך באזור. - 003כביש 
 שמהווה מפגע ציבורי. שרה פניית המזכירות להריסת מבנה נטוש בספאריאו 
 אירס פטיש, סופי ארבר, עודד זלינגר. - אושרה צביעה וקישוט תחנת האוטובוס שמול הסילו ע"י צוות מתנדבים 
 

 רשם: אבי בן צבי
 3.22.12כנון פרוטוקול ועדת ת

 בן צבי , אביעידי, רונן סזרקביץ, רפי לפידות, ארנון לפטיש אביטל :נוכחים
 שקד וידי משקיפים:

 
 )בהשתתפות נירה ואסף קורן, צבייה רייטר, דני אלבירט( פניית דיירים שגרים בתחום הדרך - 223דרך 

 התקיים דיון שבו הוסבר חשיבות השביל הקיים. .פניית הדיירים לצמצום השביל
 סיכום:
 בלי לפגוע בקיום העצים ככל שניתן.לנסות להעביר את השביל  שיש עצים )פיקוס ליד חיים דוד( באזור

, יוחלט 002-000, 003לאחר גמר העבודות בשבילים  .לא לבצע בינתיים –השביל המיועד בין משפ. אלבירט למשפ. קורן 
 הנ"ל.לגבי השביל 

 .זור למשפחות הנפגעות במידת האפשרלע
 ניצן שקד – 282מגרש 
 סיכום:

 לבדוק פתרון ביוב מול תכנון אדריכלי של הבית.
 יואב גרשוביץ – 1.מגרש 
 סיכום:
 ייפגש עם יואב ויסביר לו את אפשרויות התכנון העומדות לרשותו במסגרת התב"ע הקיימת. פידותארנון ל

 רשם: אבי בן צבי
 

 1212...3 –קול ועדת קליטה פרוטו
6/2020 

רונן סעידי, טלי שור,  אבנר דביר, זאבי רוזנר, אסתר ברוידא, נועה גולדברג לוינהיים, דקלה אפרתי חומסקי, :נוכחים
  מעיין צאוזמר שינדלר, בועז קפלן, אורית זלינגר

 על סדר היום:
 עדכונים .2
 מועמדים לקליטה –נועה אבירם ויפתח רוסק  .1
 המשך תהליך –לשיוך מגרשים  .3
 המשך התהליך –דירות קהילה לשיוך  .2
 המשך תהליך –תושבים לקליטה  .2
 
 עדכונים: .2
 אושרו לקליטה במזכירות. ממתינים לשיחת קיבוץ ולהצבעה בקלפי. –דגנית ברק ואלון שטיין  .א
להשכרת ועדת בנים בשיתוף ועדת קליטה תפנה למזכירות בבקשה לקבוע קריטריונים  –דירות קהילה להשכרה  .ב

דירות קהילה שאינן מיועדות לשיוך. הוועדה תבקש לתת קדימות למשפחות שנמצאות בתהליך קליטה מתקדם 
 ונכנסות לשלב של בנייה או שיפוץ.
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ועדת קליטה תדרוש מהמזכירות להקים צוות לטיפול בנושא דירות היורשים כדי לאפשר קליטה של  –דירות יורשים  .ג
 בנים ובנות.

 מועמדים לקליטה –פתח רוסק וי –נועה אבירם  .1
נועה בת קיבוץ ויפתח בן קיבוץ נען. גרים בירושלים ורכשו בית יורשים בכפר מנחם. מתכננים לשפץ את הבית 
ולאחר מכן לעבור לגור בקיבוץ. לאחר הקבלה לחברות יבקשו לצאת לחופש כדי שיוכלו לשפץ ולארגן את המעבר 

י להעביר את מרכז חייהם לקיבוץ ולא לבלות בנסיעות ארוכות. מכירים לקיבוץ. מתכוונים למצוא עבודה באזור כד
 את אורחות החיים בכפר מנחם ורואים את עצמם משתלבים בחיי הקהילה.

 דיון:
הוועדה מברכת על רצון המשפחה להתקבל לחברות בכפר מנחם ומקבלת את בקשת המשפחה שלא לאכלס את 

 פת התארגנות.  הבית מיד עם הקבלה לחברות כדי לאפשר תקו
 הוחלט:

 הוועדה ממליצה למזכירות לאשר את קליטתם של נועה ויפתח. .א
 תקופת ההתארגנות והכללים יאושרו במזכירות. .ב

 המשך תהליך –מגרשים לשיוך  .3
ונמצאות בשלבים שונים של התהליך.  2202המשפחות השייכות ל"קבוצת ההגרלה" בחרו מגרשים באוקטובר 

במהלך השבועות האחרונים נעשו ניסיונות למציאת פתרונות לבנייה גם למשפחות שהבנייה על המגרש שבחרו 
 מותנה באישור רמ"י.

 דיון:
בתנאים שנוצרו. לשם כך עליה לקבוע תאריכי יעד הוועדה מבקשת לקדם את תהליך הקליטה באופן מקסימלי 

 למשפחות ולעזור להן להתקדם.
 הוחלט:

המשפחות שבחרו מגרשים הניתנים לבנייה מיידית יזומנו לוועדה לאישור קליטה )אלון ודגנית כבר אושרו כאמור  -
 במזכירות(.

בשיתוף המשפחות יימצא פתרון לכל אחת מהן. על  – משפחות שבחרו מגרשים אך הבנייה מותנית באישור רמ"י -
. לאחר התאריך הנ"ל ישווקו המגרשים הנותרים לקבוצה שנרשמה 20.6המשפחות לקבל החלטה סופית עד 

 .2202בנובמבר 
 המשך תהליך –דירות קהילה לשיוך  .2

רצונן לשיוך הדירות ישנן שלוש משפחות המתגוררות בדירות קהילה המיועדות לשיוך. המשפחות הביעו את 
 ולהתקבל לחברות. רק אחת מהמשפחות החלה את התהליך ונמצאת לקראת סיומו.

 דיון:
 הוועדה מבקשת לקדם את תהליך הקליטה של המשפחות כדי לשייך להן את הדירות.

 הוחלט:
בתוך  ( ולסיים אותו20.6על שתי המשפחות שעוד לא עשו זאת, להתחיל בתהליך הקליטה בתוך שבועיים )עד 

 (. אם לא יעמדו בתאריכי היעד של הוועדה יוצעו הדירות לשיוך למשפחות שיהיו מעוניינות בכך.30.2חודשיים )עד 
 המשך התהליך –תושבים לקליטה  .2

נערכה הרשמה של תושבים הגרים בקיבוץ לפחות שנתיים ומעוניינים להיקלט לחברות על בסיס  2202באוגוסט 
 משפחות שנמצאות בשלבים שונים. 6משפחות, מתוכן נשארו בתהליך  02רכישת דירת יורשים. נרשמו 

 דיון:
ההזדמנות שנפתחה למשפחות מוגבלת בזמן ועל הוועדה לקבל החלטה בנוגע לסגירת האפשרות לקליטה של 

 תושבים נכון להיום.
 הוחלט:

לאחר מכן תיסגר האפשרות . 30.2ולסגור עסקה לרכישת דירה עד  20.6על המשפחות לסיים את תהליך הקליטה עד 
 לקליטת תושבים עד להודעה חדשה.

 רשמה: אורית זלינגר 
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 122.212בוץ ישיחת קפרוטוקול 
 מזכיר: זאבי רוזנר

 אמנון זלינגר :יו"ר
 זוםתוכנת ב 00חברים+  30נוכחים : 
 סדר יום:

 : קבלה לחברות: 2סעיף 
 דגנית ברק ואלון שטיין .א
 עה אבירם ויפתח רוסקונ .ב

 מבנה ניהולי )מוזמן: גיורא מרקר( :1סעיף 
 

 : 2סעיף 
 קליטה, מציגה את הנושא.רכזת ועדת , זלינגר אורית

 .משפחתםאת דגנית ואלון מציגים את עצמם ו
 משפחתם.את עה ויפתח מציגים את עצמם וונ

 עוברת לקלפי. ההצבעה על קבלה לחברות החלטה:
  :1סעיף 

 .בוץיבהנהלות ובקיבוץ עד לקבלת ההחלטה שתומלץ לשיחת הקתמיר מציג את השתלשלות העניינים 
 .בריםחגיורא מציג בעזרת מצגת את האפשרויות השונות למבנה הארגוני. המצגת פורסמה במייל לכלל ה

כשני  את דעתם לגבי האפשרויות השונות, בעיקר אם נחוצים בכפר מנחם יו"ר מזכירות ויו"ר עסקימביעים חברים 
 התפקידים.שני או עדיף לאחד את  תפקידים נפרדים,

והיא תובא נוסחה המלצת החלטה. המלצה זו פורסמה במצגת,  משקיתההנהלה המשותפת של המזכירות ובישיבה 
 . בוץ בקלפיילאישור הק

 
 :וגילוי דעתשאליתה 

לא הורידו את מצלמת המשטרה השחורה שעל גג הסילו, שמצלמת את כל מי שעובר על מדוע 
 ?הכביש בין הסילו לחדר האוכל

 מבקשים שהמצלמה תורד לאלתר.נו אנח
 ברוידא וחברים נוספיםשלמה 

 

יומני ילדות ונעורים על במה, אנו מחפשים את אלה  , העוסקת בהקראת11לסדרה תיעודית חדשה לתאגיד השידור "כאן" 
                                          לאחד מהנושאים הבאים: ששמרו את יומני העבר שלהם ובהם התייחסות

                                                                 חוויות אישיות העוסקות בקליטה בקיבוץ או היעדר קליטהתיאורים או  -
                                                                                                  חוויות מעניינות מילדות ונעורים בקיבוץ -
                                                                         שייכות לקהילה או בני המשק בקיבוץ ושות של שייכות/היעדרתח -
                                                                                                                             אינטגרציה -
עיסוק בעדתיות או דת בין כתלי הקיבוץ )נניח: המזרחי/ת היחיד/ה בקיבוץ, הדתי/ה היחיד/ה בקיבוץ  -

                                                                                                                                    וכד'
                                                                                                                           רכזעיסוק בפריפריה מול מ -
                                                                                                                                       עיסוק בדימוי עצמי -
                                                                                                                                        סודות מן העבר -
                                                                                                                        רחוויות מבית הספ -

קטעים מתוכו ולפנות  4-3מי שמתעניין/ת וברשותו יומן שכזה, מתבקש/ת לשלוח לנו 
                                    שר.. יש להשאיר שם וטלפון בכדי שנוכל ליצור קyomanim2020@gmail.com  למייל:

 תודה רבה, צוות התכנית

mailto:yomanim2020@gmail.com
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לאחר שלושה ימי דיונים, אישרה ועדת הכספים את חוק השבת העובדים מחל"ת לקריאה שנייה ושלישית במליאה. 
הנוסח המקורי תוקן ויכלול גם את כל חברי הקיבוצים שהם שכירים, בקיבוץ או מחוצה לו, שיהיו גם הם "עובדים מזכים". 

הוסרה הגדרה המחריגה חבר באגודה  פיות וחברי קיבוצים,במסגרת דרישת חברי הוועדה, להיטיב עם חברי אגודות שיתו

שיתופית ועובד באגודה מזכאות למענק, ונקבע כי כל עובד, שמתקיימים לגביו יחסי עובד מעביד ומפקידים לעניינו דמי 

 ביטוח לאומי, יוכר במסגרת זכאות למענק עבורו.

המסדיר את מעמדם של חברי קיבוצים  : "זהו תיקון חשובלאחר תיקון העוול בחוק ואישור ועדת הכספים, אמר ניר מאיר
רבים כאזרחים שווים, אך מבחינתנו ההתמודדות לא הסתיימה. אנחנו בעיצומו של מאמץ להכיר גם בחברי קיבוצים 

מעביד, עצמאיים או עובדי הקיבוץ, ואת זכותם להיעזר במדינה, אם נפגעו במשבר -אחרים, כאלה שאין להם יחסי עובד
 ונה."הקור

 

  

חדר האוכל חזר לפעילות  
 במסגרת המגבלות

 
 צילומים: אמנון זלינגר



03 
 
 

 בחירת יו"ר קהילה
 

 נמנעו מלהביע דעה בנושא.רבים חברים  .בוץ ניסיתי להביא דעות של חברים על בחירת יו"ר הקהילהילפני שיחת ק
 ניסח  בקצרה את עמדתו: דודק'ה גלאור

שאם עד עכשיו התנהלנו בלי יו"ר מאז שמרקוס התפטר ולא קרה שום דבר  קהילה. אני חושבנגד לבחירת יו"ר אני מת
 בלי לנפח את ההנהלות. אפשר להמשיך בכך ,חודשים(, לא הרגשנו שאין יו"ר 4-)במשך שנה ו

 
 ול קהילה בטווח קרוב ובמבט לעתידניה

 :שוביתיאר את השקפתו לגבי ניהול הקהילה והיעמית לפידות 
 בשלב זה הדיון מתחלק לטווח זמן רחוק וקרוב: לדעתי
 :רחוקהבטווח 

 לכל תושבי כפר מנחם יהיה בלתי נמנע. הדיון על קהילה אחת
על כן זה רק באותו בית קברות. המקום משותף!  ילדינו גדלים יחדיו, החינוך והתרבות משותפים ואף הלוויות מסתיימות 

 וטת שליטה אחת.עניין של זמן עד שהקהילה הזו תתנהל תחת מ
ר להסתכל אולי זה יעזו ראו ביישוב כאשר הגיל הממוצע בקרב תושבי ההרחבה יגיע לגיל פנסיה...ינסו לדמיין איך החיים י

 .שנתיים הקרובות..-קדימה ולהביט מעבר לשנה
 בטווח הקרוב:

מנהלינו כיום אשר משקיעים )וזאת מבלי לגרוע ב די פוזיציות בחלקיות משרהה הארגוני הקיים יש לטעמי יותר מבמבנ
נצליח למשוך אלינו רק אם נשכיל להציע להם  וביליםאנשים איכותיים ומ .רבות ועובדים מעל למוגדר במשרתם לרוב(

 הצעות הולמות למשרה.
 רק תביא לנו חומר אנושי בינוני למכרזי הניהול העתידיים שלנו. -כל הצעת משרה שלא מספקת לקיום משק בית כיום 

ככה לא ניתן להזיז שום תהליך רחב ומשמעותי ואין פנאי לחזון  מאמין בלהיות חצי רגל בפנים וחצי רגל בחוץ... אני לא
 מה שמספיקים זה לקיים את השוטף. ואסטרטגיה. כל

 מעט מנהלים במשרה מלאה ועם כל הלב והזמן לכך.
 עוד לטווח הקרוב:

 אשר מאתגר ומשמר את הארגון שלנו בריא.  גוף חיוני ביותר –ראוי שתהיה ועדת ביקורת 
ות הציבוריות שאת המשכורת ואוחזי המשר יש להציב יעדים ברורים ומדידים לקריטריון הצלחה לכל אחד ממנהלינו

 וויזיה דחופה!(.)שגם הם דורשים ר אנחנו משלמים מהמיסיםשלהם 
 

 –ין הנהלה כלכלית להנהלה חברתית בפברואר נערכה ישיבה של ההנהלות שהחליטה לתמוך בהמשך ההפרדה ב
גיון. השאלה היא ייש בה הרבה יתרונות וה –סקית וקהילתית יוניים והדיון היה פורה. הפרדה עהנימוקים היו בהחלט הג

 מהי רמת הבידוד בין שני אפיקים אלו של היישוב.
 הוחלט שלכל הנהלה יהיה מנהל ומעליו יו"ר.

 להמשיך להיות. שכך צריך  ורוב הנוכחים בישיבה חשב
יו"ר אחד שמתחתיו יש מנהל   -אף שאינני מסכים איתה במאה אחוז )לדעתי -על אני מכבד את החלטת ההנהלות

 במקום צוות תיאום(. –עסקי ומנהל קהילתי 
סיים כל המנהלים הבכירים עומדים ל -שאי האיוש מנחם נמצא בצומת דרכים. זוהי שנה קריטית בנו-כפר לסיכום דברי,

בוץ ייקחו את מושכות הניהול ושנדע לצמצם כמות ישהשנה תביא לכך שצעירי הק ואני מקווה ,קדנציה שלהםאת ה
 אנשים ולהגדיל את משרת האוחזים במושכות.

 ישוב לצעוד קדימה ולייצר תהליכים ארוכי טווח ולא רק לטפל בשוטף.יבוץ והיכך יוכל הק
 לכלל מתיישבי המקום. קהילה אחת עם מטריית ניהול אחת –ובטווח הרחוק 

 
 שיהיה לכולנו בהצלחה!
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 ?מתי –כפר מנחם ]קיבוץ +הרחבה[  שובילי –מבנה ארגוני " "
אליו,  , שנבנתה בצמודאחד את הקיבוץ ההיסטורי + ההרחבה, המישוב אחד, כפר מנחםימדינת ישראל החליטה שיש 

לשם כך נוספה ההגדרה: "אגודה" ]קיבוץ + במספר המגרשים שבתחומו. ומוגבל  תושבים 0,222-הכולל למעלה מ
 .הרחבה[

, ההגדרה והדבר מתבטא גם במבנה הארגוני הלא יעיל שלנו מתקשים להשלים עם שינויחלק מחברי הקיבוץ עדיין 
 .ינויים שנעשו בידיעתנו ובהסכמתנורגוני תוך התעלמות מהשהאובימים אלה מתקיים דיון אצלנו על המבנה 

חבר  אנו חברי הקיבוץ משלמים מיסיאגודה ]קיבוץ + הרחבה[. כלומר,  –מסגרות ארגוניות: קיבוץ  ו החלטנו על שתיאנחנ
, ארגוני משותף לכל תושבי היישוב מצב זה ניתן לשנות רק ע"י הגדרת מבנה. לשתי המסגרות, בניגוד לתושבי ההרחבה

שברובה  שובילהידוק הפעילות המשותפת בי , בעיקריעול התפעולי חברתייוהמהלך רצוי לא רק בגלל החיסכון הכספי וה
 קיבוץ-הכל בתיאום מלא מול אגודהועוד. ו אשפה גינון, ספורט, תרבות, חינוך, כמו ,כבר מתנהלת בתקציב משותף

 ומוא"ז יואב.
/ קיבוץ  – מנהלי קהילה  2קיבוץ / אגודה ]הרחבה+קיבוץ[  – יו"רים קהילתיים 2מנהלים :  0ום מנוהל ע"י  ישוב כייה

ולא נמצאים איתנו בסופי  בשויכשחלק מהמנהלים אינם תושבי היקיבוץ.  –מנהל כלכלי  0אגודה ]הרחבה+קיבוץ[, 
 שבוע...

 :  כדלהלן ,מכאן נובעת הצעתי
 .שוב ]קיבוץ +הרחבה[ייו"ר קהילה אחד לי .א
 .לקיבוץ –יו"ר כלכלי אחד  .ב
 .  ישוב ]קיבוץ+ הרחבה[ימנהל קהילה אחד ל .ג
   .לכל הקהילהעלון אחד ומאוחד  .ד

, אבל בוודאות לך ידרוש הגדרה והגדלת נפח המשרהתכן והמהיי .לבחור מנהל קהילה אחד ]ג[ :הצעתי, בשלב ראשון
 של הקיבוץ.הפנות את צרכינו, כפי שנעשה כיום, ליו"ר הקהילה , ואנו חברי הקיבוץ נלמד לאוםסכון ויתר תיייביא לח

בסוגיית "המבנה  רצוי, לכן המלצתי, בטרם נלך לקלפי נקיים חשיבה נוספתכל לבחון באם המהלך אפשרי  ונועם הזמן 
 .2222ישוב כפר מנחם בשנת יהארגוני" ל

 שלומי שקד                                                                                              

 משבר הקורנה האיר הזדמנויות ניהוליות לכפר מנחם
כשאט אט ובזהירות אנו כפרטים וכקהילה חוזרים לשגרה טרום הקורנה )בתקווה שאנו לא עומדים בפני גל שני(, עתה 

 זהו זמן נכון להסתכל אחורה, על התקופה האחרונה ולראות מה ניתן ללמוד ולהפיק ממנה.
בפנינו "חלון הזדמנויות" או ככלל אני סבור כי הקורונה או משבר הקורונה כפי שנהוג לקרוא לתקופה האחרונה, מציב 

 שעת רצון לנסות ולקדם תהליכים, לדעתי הכרחיים, בכפר מנחם.
מגפה שלא מבחינה בין הסטטוסים השונים של . מגפת הקורונה התפרצה לחיינו קהילתיים בתחילת חודש מרס

לנו להאיר פינות  התושבים בכפר מנחם, מגפה של כוווולם. אולם, משברים יוצרים לפעמים הזדמנויות ומאפשרים
 .נסתרות. כזה לדעתי היה משבר הקורונה

קהילתי במגפה. הצוות, בהובלתו של  –משום חוסר ההבחנה של המגפה בין התושבים, הוקם צוות ייעודי לטיפול היישובי 
פל גל אורן, נבנה על בסיס בעלי תפקידים בוועד האגודה, בצוות צח"י ובמזכירות הקיבוץ. הצוות שם לו למטרה לט

פלא הצוות ניהל את האירוע באירוע בהסתכלות יישובית, ללא הבחנה בין תושבי הקיבוץ לבין תושבי ההרחבה, וראו זה 
בצורה מעוררת כבוד כשהוא מסתמך רבות על פעילות ענפה של מתנדבים מכלל רחבי הישוב ומכלל שכבות 

 הגיל. 
 היבטים מרכזיים:פעילות הצוות ואופן ניהולו את המשבר תרמה, לדעתי, בשני 

 נוכחנו כי ניתן לנהל את הישוב תחת ראש אחד ולא שניים. .0
 אני חושב שניהול האירוע ובעיקר רוח ההתנדבות חיזקו מאוד את כלל קהילת הישוב.  -ברמה החברתית .2
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התרומה בשני ההיבטים האלו מדגישה לדעתי כי אנו ניצבים כעת בפני שעת רצון. שעת רצון להתחיל בתהליך 
אני סבור כי מנגנון על ידי מזכירות הקיבוץ וועד האגודה, שמטרתו לקדם מנגנון ניהולי אחוד לכפר מנחם.  שיובל

כזה, שידע לתת מענים קהילתיים, הן ברמת המאקרו והן לתושבים השונים ברמת המיקרו, עשוי לצמצם הוצאות 
 ובסופו של יום,  לשפר את ההתנהלות היישובית.כלכליות ותקורות ניהוליות, לשפר את דרכי התקשורת בין גופי הניהול, 

יחד עם זאת, אין עוררין כי תהליך כזה הוא מורכב ויתכן ואף יעלה לפני השטח חששות, תהיות והתנגדויות.  אולם, דווקא  
 משום כך, אני סבור כי העת הזו היא עת רצון וכי עלינו להכות על הברזל בעודו חם. 

כפר מנחם ולוועד האגודה )גילוי נאות, אני חבר בוועד האגודה(, הכדור בידיים שלנו, זה  לכן, אני קורא מפה למזכירות
 הזמן שלנו ליזום ולקדם תהליך זה.

 דותן אבירם
 

שוב הוא לא נהיל! יותר מדי יעל כך שהמצב בו אנו נמצאים בי ו של שלומיל אני מסכים לגמרי עם ראשית דבריבגדו
 ועד המקומי.ולא הזכרת את ה גורמים שמושכים בחוטים, ואפילו

  הצעה שלך מדברת על העניין הטכני ואני רוצה להאמין שאפשר לשאוף למשהו יותר גבוהה.
מיד בכך, שאין לי עניין כלכלי בנכסים של הקיבוץ. אני ובסך הכל  איך עושים פה באמת ישוב אחד שכולם שווים. אתחיל 

למצוא את המאחד  פלוס. אך ההסדר חייב לעבור שם. אפשר וצריך  כמו רוב תושבי ההרחבה נמצאים במצב כלכלי סביר
 ואת הנתיב הנכון כדי שהאיחוד הזה ישתלם לרוב הגדול של האוכלוסיות בישוב.

כרגע הישוב מבחינתי לא מתנהל נכון. אחד הדברים הכואבים לי זו ההתפתחות הדמוגרפית של הישוב. שוב נעצרנו ושוב 
מדנו כלום? פעם אחת כבר עברנו שיקום ויצאנו לדרך חדשה. כבר למדנו שסופו של ישוב הגנים מתרוקנים! האם לא ל

ללא מערכת חינוך חזקה לדעוך איך ייתכן שאין אף גוף משותף לכל הישוב שמסתכל בנושא קדימה? איך ? התשובה 
 פשוטה. יש כל כך הרבה אינטרסים שונים שאף אחד לא מצליח למשוך וקטור ברור קדימה.

אחרת, לי זה ברור שאפשר למצוא פתרון טוב שיתאים לרוב התושבים, ומי שזה לא יתאים לו בעיה שלו , לפחות  אפשר
  הצענו לכולם לעלות על העגלה ומי שיבחר שלא יכול לחיות לצדנו ילך בשלום.

 ברגע שנצליח להגיע למצב של ישוב אחד גורמי ניהול יצטמצמו מעצמם!
 אמיר פרן

 הוועד היישובי אמיר פרן היה יו"ר
  

לעדנה ובועז וכל המשפחה ברכות מות 
 בבן ללי ואמיר. ברעם הולדת הנכד 

 

 

לאייל גרבר ברכות חמות עם  
 סיום השירות בצה"ל. 
עלה והצלח באזרחות  

 ובקהילה שלנו.

 

לתלמידים ולתלמידות, למורים ולמורות, 
למחנכים ולמחנכות, ולכל היוצאים לחופשת 

 הקיץ

 חופשה מרעננת, בריאה ומועילה
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 1212...22החלטת מזכירות מישיבתה בתאריך 
 :                                                    קמינים
 התקבלה החלטה בקלפי לאסור את הפעלתם של כל קמיני העץ בקיבוץ.  22.2.19בתאריך 

 ההחלטה שהתקבלה לא התייחסה לפגיעה בקניינם של מפעילי קמיני העץ, ולא הציעה להם כל פיצוי או חלופה.
 הצעה לפצות את בעלי קמיני עץ בסכום אחיד וחד פעמי אל מול הוכחה על פירוקם  של קמיני העץ. המזכירות מעלה

הפיצוי החד פעמי מבוסס על אומדן עלות רכישת קמין גז, התקנתו על פי התקן וכל הנלווים לכך.  כמו כן, יינתן פרק 
 זמן למימוש הפיצוי.

 :החלטה
 המזכירות מאשרת מתן פיצוי חד פעמי למפעילי קמיני עץ בפועל ועל פי הרשימה הקיימת במזכירות. .0
 כוללים מע"מ.ה ₪ 02,222הפיצוי החד פעמי יהיה בסך של  .2
 פרק הזמן למימוש ההצעה לפיצוי יהיה למשך חודש ימים מיום הפרסום לציבורבמייל דרך האתר ועל לוח .3

 המודעות.
 הפיצוי יינתן בהתקיימו התנאים הבאים : .4

 הוכחה על פירוק הקמין ואי יכולת הפעלתו בעתיד. .א
 חתימה על הסכם הכולל אי הפעלת קמין עץ בכל זמן שהוא. .ב
 (.3הזמן שהוקצה לכך )סעיף עמידה בפרק  .ג

מפעיל קמין שאין בכוונתו לממש את אופציית הפיצוי מכל סיבה שהיא יאבד את זכותו לפיצוי גם אם גורמים  .0
 חיצוניים ומכל סיבה שהיא, יאכפו את האיסור על שימוש בקמיני עץ.
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 מבעד לעדשת מצלמתו –דוד פרלמוטר 
תמונות.  622-פרלמוטר ובו  כבימים אלה יצא לאור אלבום צילומים של דוד 

ערך את האלבום והוציא לאור נדב מן, חבר קיבוץ מרחביה. מרבית התמונות 
הדר ועד הן תיעוד החיים בכפר מנחם, אנשים ואירועים, מראשית הדרך ב

 שהפסיק לצלם.
ניתן לרכוש את האלבום, בעלות  

)לא כולל דמי משלוח(,  ₪ 222של 
 – "ביתמונהישירות אצל נדב מן  )

   תולדות עם ישראל בתמונות"
202-3632200bitmuna@gmail.com  )  או בארכיון כפר מנחם )אוכמה

 (            aviram@kfm.org.il 202-2222202אבירם 
 eVotRThttps://bit.ly/3קישור לאלבום: 

 
 
 

 

       

נהרגו שבעת  21.7.22.2-ב
בתאונת דרכים מון יילדי ר

בדרכם למחנה התנועה 
 במכמורת.

 
נזכור את אילן פפוריש, 
אסתר מול, בלה יובל, נעמי 
רוהר, שאול דודלזק, 
שלמה קפלן, תמר מהרשק, 

 אשר נקטפו באיבם.
 

https://bit.ly/3eVotRT
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עם צביה ואריה, יריב ויואב, עמית 
 והילדים והמשפחה כולה 

 אנו אבלים וכואבים את מותה של  
 נורית ישי גרשוביץ

 האהובה
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 נורית שלנו, פרח שלנו!
 ילדה מקסימה שלנו, בת אהובה ומסורה.

 גדלת פה באדמת כפר מנחם כילדה שמחה ועליזה, וזכית לאהבת כל המשפחה המורחבת.
 ב"צפית" היית עטופה בחברות ועשית איתן שטויות וגם בילויים משותפים. 

 עם חלק מהם גם טיילת בעולם הגדול, חזרת עם הרבה חוויות מקסימות וקיבלת ביטחון בחיים.
 מגיל צעיר עשית למשפחה הצגות בלי סוף וב"צפית" הצטרפת למגמת 

 ה תיאטרון, שם נהנית מאוד מהמונולוגים וההופעות.
 הלכת ללמוד באוניברסיטת באר שבע, שם נהנית מהלימודים וחברת הצעירים בעיר.

 ניחנת בכישרון לציור ואומנות שהבחנו בו כבר מגיל צעיר, והעבודות שעשית תמיד היו מקסימות.
בהמשך בחרת ללמוד ולהתפתח בנושא עיצוב הבית, נושא שמאוד אהבת ועסקת בו במשך השנים כשבכל פעם 

 ידע ורעיונות העיצוב.הרחבת את ה
 היה לך קשר חם ואוהב עם האחים ומשפחותיהם ועם בני המשפחה המורחבת.

אהבת מאוד את הפגישות עם הסבים בשמיר וקיבלת מסבתא שוריקה את הכינוי "נורלה" שאנחנו משתמשים בו 
 עד היום.

 שנים בשמחה והיית כלה מקסימה בחתונה היפיפייה בטבע. 2נישאת לעמית לפני 
 ניתם בית ונולדו לכם שתי בנות מקסימות, זוהר והדר, שהיו קשורות אליך מאוד מאוד ותחסרי להן עד סוף הימים.ב

 היית לנו בת ואחות נהדרת, היו בינינו קשרים חזקים, שמחנו ביחד וידעת לעזור ברגעי קושי.
 אמא קראה לך מאמי ואבא קרא לך פופי.
 ה מאמין שהסוף יהיה הנורא מכל.הלכת במצב רוח טוב ללדת תינוק, ומי הי

 השארת לנו תינוק קטן ומתוק, ובו נטפל כל המשפחה באהבה ובחום.
ילדה שלנו מתוקה, כמה לא נתפס שככה נעלמת לנו מהחיים וככה נפרדנו ממך בבית החולים כשאנו מלטפים 

 אותך ומדברים אליך.
 בין הדברים הייתה נחמה קטנה לדעת שלא סבלת ברגעים אלו.

 בים אותך, תחסרי לנו מאודאוה
 אבא, אמא, האחים  וכל המשפחה

 
 יהודה הלוישושנה בלא עתה נקטפה2

 הה בתי, ה שכחת משכנך 
 כי לשאול נסעו נושאי ארונך
 ואין חלקי ממך, רק זיכרונך

 ואחנן את  עפרות ציונך 
 לשאול שלומך ואינךעת אסור 

 כי המוות יפריד ביני ובינך.
 

 בת מוצאת מחדר הורתה
 איך אחיה ומנפשי גזרתה

 צור אבקע עת אראה צורתה
 איך תישנה לבנה מהדרתה

 שם בשאול אראה יום חתונתה
 איך תשים גוש עפר חופתה 

 
 מר לי מר, בתי על חסרונך  

 כי המוות יפריד ביני ובינך.
 

 שושנה בלא עתה נקטפת
 בין עיני טוטפת –אשר צלמה 

 איך דמעה כנהר שוטפת
 איך  בת בחיק עפר נאספת.

 
 מה אזעק בתי ואוזנך ערלה

 ולענותי מלה אין בלשונך
 כי המוות יפריד ביני ובינך.



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
   
 
 

 אמא יקרה, "קרידה מייה"
 .תם מסע חייך

עם עליות ומורדות, לעתים פסעת על שפת תהום תים היה מפותל, קרה שלך קצת יותר, לעובמ ,מסע שכמו כל מסע
 ירס ומסתיים מול שדות השפלה בקיבוץ.ימסע שהחל בבואנוס א תים על דרך רחבה ומוצקה.ולע
ך ועטף אותי כשחיבקתי ייקשורים לריחות, ריח הבישול ממטבח הקיבוץ שדבק לבגד כרונות הראשונים שלי מאמאיהז

יה, שם היית נוזפת בי בכל פעם ייר כשליוויתי אותך למאפוואותך בתור ילד, ריח עוגיות חמאה טריות שמילא את הא
 שאכלתי בצק לא אפוי.

יל צעיר החליטה לסיים את לימודיה ולצאת בג ל פי תפיסתה ובדרכיה.אמא הייתה נערה מרדנית ועשתה את הדברים ע
לעבוד ואת העלייה לארץ עשתה בניגוד לרצון משפחתה, זאת לאחר שהייתה פעילה נלהבת בשומר הצעיר ונשבתה 

 .ך גם בדרכה החליטה על דרך קבורתהוכ .ברוח הציונות והחלוציות
יני יחד עם זאת בע להיות מנומס ועוד. חן,כילד צעיר אני זוכר אמא קשוחה במקצת, היה צריך להתנהג יפה ליד השול

בעת ילדים אורגן יום כיף מחוץ לקיבוץ. : בחברת הלביאה אמיתית ששמרה עלי מכל משמר. סיפור אחד קטןתה יהי
בתור עונש הורדנו  ים על מקום ישיבה בקדמת האוטובוס.ה לאוטובוס אני וילד נוסף רבנו עם אחד המחנכיהעלי

, אספה אותי ה לצאת מהמטבח, החליפה בגדיםמיהר ,כששמעה על כך ,ף בפעילות. אמאנשתת אמההסעה והוחלט של
 והכריזה שהיא לוקחת אותי ליום בילוי בתל אביב, וכך עשתה.

לאחר מספר שנים  ת האבל הפרטי שלה כדי לגונן עלי .לאחר שאריאל נהרג אמא עטפה אותי ככל יכולתה והדחיקה א
כאשר למעשה התמוטטה מהצער שהצטבר בכל התקופה שלא נתנה לאבלה הפרטי  על כך מחיר אישי כבד למההיא שי
מיים י, אך כמו עוף החול עם המון המון כוחות פנשאמא כבר לא תחזור לעצמהאני באופן אישי חשבתי  באותם ימים ביטוי.

 אמא הפכה לסבתאהניצוץ חזר לעיניים ו האמיתי התרחש לאחר הולדת הנכדים.ועזרה, אמא התרוממה מחדש. השינוי 
לאו אותה י, כל אלה מחדד ורוח שטות יחד עם חדוות חייםחוש הומור שהולך ומת ,! אנרגיות מטורפותואיזו סבתא -

 מחדש.
והכל מלווה בחוש הומור המיוחד  ,השתוללות עם הנכדיםבלתה שעות במשחקים ויבביקורים התכופים בקיבוץ אמא ב

 איתה אפשר לעשות כל דבר כל עוד הוא מעלה חיוך. שסבתא  ,ה"בשביל הנכדים את היית "סבתא גנוב .שלה
 , מהנכדים לא נחסך דבר וכמעט הכל היה מותר ואפשרי.תה אמא חוסכתאם מעצמה היי

 , מלאת אנרגיה ופעילה.איתם נכנסת ללב הסובבים אותך ,ם חיוך וחוש הומורע. כך אזכור אותך אמא
בהקשר לכך אני רוצה ייך קשות. הפכת סיעודית וכמובן שהמצב החדש השפיע על ך לא קלים.החודשים האחרונים היו ל

צוות המרפאה, צוות בית  :להודות באופן אישי לכל מי שליווה את אמא בתקופה האחרונה ועשה ככל הניתן להקל עליה
 עלווה ובעיקר לחברות הקרובות שליוו את אמא שנים רבות.,,  ועדת בריאותהדר
  .נוחי בשלום אל משכבך .סתייםמסע חייך מ ,אמא

 באהבה גדולה וגעגוע.
 אמציה

עם חמוטל,  
אמציה ועומר  

והמשפחה כולה  
אנו אבלים על  

 מות חברתנו

 רחל יפהר
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 היי סבתא, איך שם למעלה עם אריאל?
 אני מקווה שאת מרגישה כבר מצוין ושטוב לכם ביחד ושאתם חולקים סטייק טוב כמו שאת אוהבת.

 רתי לך את זה.אני רוצה להגיד לך תודה על הסבתא המדהימה שהיית בשבילי, הסבתא הכי טובה שיש וגם תמיד אמ
 י!מת, את דמות להערצה ולחיקוי בעינתודה שעלית לישראל והיית אמיצה, בזכותך המשפחה שלנו קיי

תודה שתמיד היית מצחיקה אותי, שהיית אופטימית בכל מצב ולימדת אותי בכל יום שישי משהו אחר על החיים. היה לי 
אהבתי שתמיד שיקה בכל יום שישי היה קשה מחדש. ונתך, את הבאת לי נחת ולהיפרד ממך עם חיבוק יכל כך כיף א

 אמרת לי כמה שאני יפה מבחוץ ומבפנים ואני הייתי אומרת שאת יותר.
 מי תקרא לי אביביונה ותבין אותי כמוך?

 היית טהורה, יפה, חייכנית וכולם אהבו אותך נורא. 
וצה לעשות, אתגעגע ללהקשיב לסיפורים תך ולשתף אותך במה שעובר עלי ובמה שאני ריאני אתגעגע מאוד לצחוק א

זכיתי בך, ואין אישה מדהימה וחזקה כמוך, ועם השקפת עולם יפה כמו  שלך, לפינוקים שלך, ולכל דבר שהיינו עושות.
  שלך.

 אני לא יודעת איך החיים יכולים להמשיך כרגיל בלעדייך?! 
 רכתך, את הגאווה והתמיכה האינסופית ממך.מבלי לקבל את ב

את תמיד תהיי בלב שלי, איתי  - ם ורואה הכל, וכמו שכבר הספקת להגיד ליוצה להאמין שאת מסתכלת עלי מהשמיראני 
 ללא ספק זה קשה לי לעיכול כי זה מרגיש שחלק מהלב שלי נלקח ממני. בכל מקום, גם אם את פיסית לא פה.

על האומץ שלך ועל האהבה הענקית  שנים שבהן עשית אותי הכי שמחה ומאושרת שיכולת, 06אז תודה על כמעט 
  שהענקת לכל בן אדם שהכרת!

 לנצח אזכור אותך ולא אפסיק לאהוב אותך לשנייה, אז תודה שלקחת חלק בחיי!
 תודה סבתא אהובה ויקרה שלי! אני אוהבת אותך.

 אביב
 
 

 סבתא, 
את זה ולא מאמינות, לא מאמינות שהגיע הרגע בו צריך להיפרד, לא מאמינות שלא ניפגש יותר, שלא  אנחנו כותבות

נבוא אלייך בימי שישי, שלא תבואי אלינו עם כל הממתקים מהכלבו, שלא נפתח את המקרר שלך ונגלה בו את כל סוגי 
הוג עד שכמעט נעשה תאונה, שלא נחגוג יותר תני לנו לניתך יותר בקלנועית ותיהגלידות, שלא נדבר יותר, שלא ניסע א

תך יימי הולדת, לא תספרי לנו יותר סיפורים מארגנטינה, לא נתקשר אלייך יותר כשאבא מעצבן אותנו, לא נסע א
בקלנועית לכלבו אחרי הבריכה, לא נלך יותר לחדר אוכל, לא נשחק יותר במסעדה, לא נחגוג אצלך את ראש השנה, לא 

 קופסא ולא נכין יחד אלפחורס. נשחק במלא משחקי
אנחנו לא מעכלות שלא נראה ונחבק אותך יותר. איך אפשר להיפרד ממישהו שכל כך אוהבים? איך החיים יתקדמו בלי 

החיוך הצעיר והאין סופי שלך הוא  שתהיי כאן? דבר אחד רע אי אפשר להגיד עלייך סבתא, תמיד היית אהובה על כולם.
 אותך.  אחד הדברים שהכי אפיינו

  סיפרו כשאריאל נספה החיוך ירד לך מהפנים וברגע שאנחנו, הנכדים נולדנו, הוא חזר.
היית כל כך נדיבה  אנחנו שמחות שאנחנו הסיבה לחיוך של בן אדם שאנחנו כל כך אוהבות והוא גדול מהחיים שלנו.

 וחמה. לא הכרת את המילה לא.
אים פה עכשיו, כולם פה אהבו אותך כל כך, אבל אף אחד לא יידע אני רוצה להאמין שאת רואה את כל האנשים שנמצ

  כמה תחסרי לנו, הנכדים. זה קשר אחר, במיוחד עם סבתא כמוך.
דרדר, ובכל ביקור היה לנו קשה לראות אותך יהשנה עברה עלייך תקופה קשה. כבר כמה חודשים שמצבך הרפואי מ

אך את נושמת. לא ידענו מה יקרה והגענו לבקר אותך באותו  לפני ארבעה ימים נמסר לנו שלא התעוררת, נחלשת.
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שוכבת במיטה. הבטתי בך ורציתי להגיד כל כך הרבה דברים אבל  -הערב. היה כל כך קשה לראות אותך עייפה וחלשה
לא הצלחתי והמילים נתקעו בגרון. רציתי לבקש ממך שתפני לי מקום ואני אישן אתך ואחבק אותך כמו שהיינו עושות 
כשהייתי קטנה. רציתי שתפקחי את העיניים ותגידי לי לבוא לשבת עלייך ולהניח את הראש על הכתף שלך כמו שביקשת 

 ממני רק לפני מספר ימים.
  זה לא קרה. את לא פינית לי מקום, לא פקחת את העיניים ולא ביקשת ממני לבוא.

 ום טוב יותר.עכשיו את במנוחת עולמים ואנחנו מקווים שאת שלווה ונמצאת במק
אבל אנחנו לא נפרדות לגמרי, חלק ממך נמצא ויישאר לעולם בכל אחד מאתנו והזיכרונות איך ימשיכו לחיות אתנו כל 

 דקה, כל שנייה.
 יך המתגעגעות והאוהבות, תמיד נזכור אותך ונספר עלייך, נכדותי

 רון ושקד
 

 סבתא רחל היקרה, 
לראות את כל מי שבא ללוות אותך היום. את היית אהובה על כולם. הבנות אני מקווה שהיכן שאת נמצאת את מצליחה 

אוהבת עד בלי די, מצחיקה ושופעת סיפורים.  הבנות שלי זכו בסבתא שכשהיא מגיעה לבקר  שלי זכו בסבתא מפנקת,
 מגירות לממתקים שהיא הביאה. 2צריך לפנות לפחות 

 סגר בגלל מגוון הארטיקים שהיא קנתה להן.הבנות שלי זכו בסבתא  שיש לה מקפיא שכמעט ולא נ
א' ועד -הבנות שלי זכו בסבתא, שלמרות שהייתה שנים ספורות אחרי ניתוח גב, מרגע שהן נולדו היא עזרה בגידולן מ

 ת'. כן, כולל הכל וכולל הרבה חוסר שינה.
 תודה שהיית הסבתא המושלמת.

 מעשה הזכייה הגדולה בפייס.ואני? אני זכיתי לחמות הכי טובה בעולם. חמות שהיא ל
 אהובה, זה הזמן להיפרד ולהגיד לך בפעם האחרונה תודה על כל מה שהיית עבורנו.סבתא 

 שנים עם בנך אהובך אריאל. 42עכשיו את זוכה להתייחד אחרי קצת יותר מ 
 יךילנצח תהיי בליבי ובלב כל מכיר

 אדוה
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 לטונדה קורן וכל המשפחה
 במות האבתנחומים 

 אישטן פוצ'אי
 בהונגריה
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